

- 美国EBSCO收录期刊
- 美国化学文摘(CA)收录期刊
- 中国科技核心期刊
- 中国科技论文统计源期刊
- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- RCCSE中国核心学术期刊 (A)



244  
3/R

CODEN ZKHWA6

# 中国口腔颌面外科杂志

ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI  
2023年1月第21卷第1期第1~104页



CHINA JOURNAL OF  
ORAL AND  
MAXILLOFACIAL SURGERY

Vol. 21 No.1, January 2023

ISSN 1672-3244



9 771672 324237

万方数据

中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊  
Official Journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, CSA  
<http://www.cjoms.org>

# 中国口腔颌面外科杂志



ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI

双月刊 2002年11月8日创刊 第21卷 第1期 第1~104页 2023年1月出版

【期刊基本参数】CN 11-4980/R\*2002\*b\*A4\*104\*zh+en\*P\*¥15.00\*4000\*19\*2023-01

**主管**  
国家卫生健康委员会  
(100044 北京市西直门外南路1号)

**主办**  
中华口腔医学会  
100081 北京市海淀区中关村南大街甲18号  
联系人:石淑芹, Tel: 010-62116665

**编辑**  
《中国口腔颌面外科杂志》编辑委员会  
200011 上海市制造局路639号  
电话 021-53315290/63121780  
传真 021-63121780  
电子邮件 cnjoms@163.com  
网址 http://www.cjoms.org  
新浪微博 http://weibo.com/2166011802  
帐户名称  
精诚口腔医学期刊传媒有限责任公司  
帐户号码  
0200007609200103715  
开户银行  
中国工商银行股份有限公司北京紫竹院支行

**名誉主编**  
邱蔚六(院士)

**主编**  
郑家伟  
E-mail: davidzhengjw@hotmail.com

**副主编**  
张志愿(院士) 王兴  
俞光岩 赵怡芳

**责任编辑**  
张辉红  
E-mail: xiaoqi8720@163.com

**出版**  
精诚口腔医学期刊传媒有限责任公司  
印刷  
上海商务联西印刷有限公司

**国内发行**  
中国邮政集团公司上海市分公司

**国外总发行**  
中国国际图书贸易集团有限公司  
(北京399信箱, 100044)  
国外代号 BM6874

**定购**  
全国各地邮局  
邮发代号 4-759

**邮购**  
《中国口腔颌面外科杂志》编辑部

**定价**  
每期: 15.00元 全年 90.00元  
中国标准连续出版物号  
ISSN 1672-3244  
CODEN ZKHWA6  
CN 11-4980/R

©2023 年版权归《中国口腔颌面外科杂志》编辑部所有

## 目次

### 专家述评

- 延长垂直下斜方肌岛状肌皮瓣修复重建大型头颈部缺损 (1)  
陈伟良

### 论著

- 具有促进成骨及抗菌双重作用的新型碳点的制备及在感染性骨缺损中的应用评价 (11)  
刘一戈, 王梓霖, 郭陟永, 吴昊, 汪文颖, 韩婧, 刘剑楠, 张陈平
- sclerostin 在 2 型糖尿病伴牙周炎大鼠牙槽骨重建过程中的表达及意义 (19)  
刘晓东, 张颖, 马金玉, 李玉增
- 适形前臂桡侧皮瓣修复面部软组织缺损的效果评价 (24)  
葛良玉, 季莉, 王浩然, 李志萍, 顾倩平, 孟箭
- 2 种 CAD/CAM 口腔数字化导板精度的比较 (29)  
戴小锋, 黄昕, 李成, 王辰昕, 施乐, 余优成
- 基于 micro-CT 的下颌牙龈颌骨侵犯的影像学评估及分析 (36)  
王健, 张野, 侯承素
- 口腔鳞状细胞癌患者颈部淋巴结特征与预后的关系 (41)  
苏安尚, 崔文丽, 张梦云, 姚志涛
- 开窗减压术治疗大型上颌窦牙源性囊性病疗效评价 (49)  
胡颖恺, 徐光宙, 马志贵, 谢千阳, 张永亚, 杨驰
- 末端游离单颗种植体远期骨吸收量回顾性分析 (55)  
宋昊天, 洪多, 瞿晓辉
- 髌突形态与髌突矢状骨折发生率之间的关系分析 (59)  
王桃仙, 程立军, 魏泽全, 潘祥峰, 赵民朝

### 临床总结

- 分诊制下 326 例口腔颌面创伤急诊住院患者临床分析 (64)  
葛卫文, 吴嘉骏, 葛奎, 范晶娴, 徐慧, 徐兵, 张勇, 张诗雷, 张雷

### 循证医学

- 基于影像组学鉴定头颈部鳞状细胞癌患者 HPV 状态: 诊断性 meta 分析 (69)  
李雪儿, 王正业, 买买提吐逊·吐尔地

## 综 述

- 上颌骨 Le Fort I 型截骨术后上颌窦炎的研究现状 (75)  
王守鹏, 孟箭, 张雷
- 骨质疏松对口腔种植修复影响的研究进展 (81)  
金夏悦, 顾迎新
- 铁自噬及相关基因 NCOA4、FTH1 在口腔鳞癌中的研究进展 (89)  
刘恒, 段晓峰

## 病例报告

- 上颌前牙区囊肿髂骨植骨术后种植修复 1 例 5 年回顾 (92)  
李晓妮, 官群立, 林锡江, 王耀钟
- 以吞咽困难为首发症状的 AL 型舌淀粉样变合并多发性骨髓瘤 1 例报告 (97)  
陈霖, 陈寅瑜, 丁紫雪, 孟箭
- 颊部 Rosai-Dorfman 病 1 例报告及文献复习 (102)  
光梦凯, 苑绪光, 赵芮崧, 朱骏飞, 朱文瑄, 金洁琪, 张晔

## 信 息

向 2022 年度审稿专家致谢(35); 《上海口腔医学》征订启事(40); 本刊关于提供医学伦理学证明批件的要求(58); 本刊对文稿附图的要求(58); 本刊对医学论文中有关实验动物描述的要求(74); 《中国口腔颌面外科杂志》征订启事(96); 本刊对论文中使用缩略语的要求(101); 关于出示论文基金资助证明的说明(101)

《中国口腔颌面外科杂志》是中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊, 所发表之图文, 版权(含翻译权)均归中国口腔颌面外科杂志编辑部(出版人)所有。未经出版人书面许可, 不得对本刊内容进行任何目的和形式的转载、转播及复制, 包括转换成用于资料信息处理设施的机械、电子语言。

本刊实行通信作者负责制, 每篇论文均由 2~3 位同行评委(peer reviewer)独立审稿。发表的图文中所表达的任何内容与观点, 均属作者个人的见解与意见, 并不反映和代表《中国口腔颌面外科杂志》编辑部的立场和观点。有关所发表文章的任何问题, 均由作者负责解释, 出版人不承担任何与之相关的责任。

本刊已被《美国化学文摘》(CA)、EBSCO、中国学术期刊综合评价数据库、科技部中国科技论文统计源期刊、中国科技核心期刊、中文科技期刊数据库收录。

本杂志采用无酸纸(acid-free paper)印刷。



## ADMINISTRATOR

National Health Committee of China  
Lateral South Road, No. 1, Xizhi Gate,  
100044 Beijing, China

## SPONSOR

Chinese Stomatological Association (CSA)  
Zhongguancun Southern Road, No.18, Haidian  
District, 100081 Beijing, China. Correspondence  
to SHI Shu-qin Tel:010-62116665

## EDITOR

Editorial Board  
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery  
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,  
200011 Shanghai, China  
Tel: 86-021-53315290, 63121780  
Fax: 86-021-63121780  
E-mail:cnjoms@163.com  
Website:http://www.cjoms.org  
Microblog at Sina:  
http://weibo.com/2166011802  
Account Name:  
Jingcheng Dental Journal and Medical Co.,Ltd.  
Account Number:0200007609200103715

## HONOR EDITOR-IN-CHIEF

QIU Wei-liu(Member of CAE)

## EDITOR-IN-CHIEF

ZHENG Jia-wei  
E-mail:davidzhengjw@hotmail.com

## VICE EDITOR-IN-CHIEF

ZHANG Zhi-yuan(Member of CAE)  
WANG Xing  
YU Guang-yan  
ZHAO Yi-fang

## EXECUTIVE EDITOR

ZHANG Hui-hong  
E-mail: xiaoqi8720@163.com

## PUBLISHER

Jingcheng Dental Journal and Medical Co.,Ltd.

## TYPESETTING AND PRINTING

Shanghai Lianxi Commercial Print Co., Ltd.

## OVERSEAS DISTRIBUTOR

China International Book  
Trading Company, P.O. Box 399,  
100044 Beijing, China,  
Code No. BM6874

## CHINA STANDARD SERIES NUMBER

ISSN 1672-3244  
CODEN ZKHWA6  
CN 11-4980/R

## SUBSCRIPTIONS

Yearly Subscription Rates 90.00 RMB,  
Single Issue 15.00 RMB

## COPYRIGHT © 2023 by the Editorial

Department of China Journal of Oral and  
Maxillofacial Surgery

## CONTENTS

### Expert Editorial

- Reconstruction of large head and neck defects with extended  
vertical lower trapezius island myocutaneous flap (1)  
*CHEN Wei-liang*

### Original Articles

- Synthesis of carbon dots with dual roles of osteogenic and antibacterial  
effects for infected bone defects treatment (11)  
*LIU Yi-ge, WANG Zi-lin, GUO Zhi-yong, WU Hao, WANG Wen-ying,  
HAN Jing, LIU Jian-nan, ZHANG Chen-ping*
- Expression and significance of sclerostin in the process of alveolar  
bone reconstruction in type 2 diabetic rats with periodontitis (19)  
*LIU Xiao-dong, ZHANG Ying, MA Jin-yu, LI Yu-zeng*
- Evaluation of the application of conformal radial forearm flap  
in repair of irregular facial soft tissue defects (24)  
*GE Liang-yu, JI Li, WANG Hao-ran, LI Zhi-ping,  
GU Qian-ping, MENG Jian*
- Comparative study on accuracy of 2 kinds of CAD/CAM dental  
digital guide plates in dental implantation (29)  
*DAI Xiao-feng, HUANG Xin, LI Cheng, WANG Chen-xin,  
SHI Le, YU You-cheng*
- Imaging evaluation and analysis of jaw invasion in mandibular  
gingival carcinoma based on micro-CT (36)  
*WANG Jian, ZHANG Ye, HOU Cheng-su*
- Relationship between cervical lymph node characteristics  
and prognosis in oral squamous cell carcinoma (41)  
*SU Zi-shang, CUI Wen-li, ZHANG Meng-yun, YAO Zhi-tao*
- Efficacy of decompression for large odontogenic maxillary sinus cysts (49)  
*HU Ying-kai, XU Guang-zhou, MA Zhi-gui,  
XIE Qian-yang, ZHANG Yong-ya, YANG Chi*
- A retrospective study on the long-term bone resorption of a single  
free-end dental implant (55)  
*SONG Hao-tian, HONG Duo, QU Xiao-hui*

Analysis of correlation between the shape of mandibular condylar head and occurrence of sagittal fracture of the condyle (59)  
*WANG Tao-xian, CHENG Li-jun, WEI Ze-quan, PAN Xiang-feng, ZHAO Min-chao.*

### Clinical Reports

Clinical analysis of emergency treatment of 326 patients with oral craniomaxillofacial trauma under triage system (64)  
*GE Wei-wen, WU Jia-jun, GE Kui, FAN Jing-xian, XU Hui, XU Bing, ZHANG Yong, ZHANG Shi-lei, ZHANG Lei*

### Evidence-Based Medicine

Identification of HPV status in head and neck squamous cell carcinoma patients based on radiomics:  
diagnostic meta-analysis (69)  
*LI Xue-er, WANG Zheng-ye, TUERDI Maimaitituxun*

### Review Articles

Research advances in maxillary sinusitis after Le Fort I osteotomy of the maxilla (75)  
*WANG Shou-peng, MENG Jian, ZHANG Lei*

Research progress of the effect of osteoporosis on dental implant restoration (81)  
*JIN Xia-yue, GU Yin-xin*

Research progress of ferritinophagy and related genes FTH1 and NCOA4 in oral squamous cell carcinoma (87)  
*LIU Heng, DUAN Xiao-feng*

### Case Reports

A case of implant restoration of a patient with maxillary anterior cyst after iliac bone grafting: 5-year outcome review (92)  
*LI Xiao-ni, GUAN Qun-li, LIN Xi-jiang, WANG Yao-zhong*

A case report of AL amyloidosis complicated with multiple myeloma with dysphagia as the first symptom (97)  
*CHEN Lin, CHEN Yin-yu, DING Zi-xue, MENG Jian*

Buccal Rosai-Dorfman disease: a case report and literature review (102)  
*GUANG Meng-kai, YUAN Xu-guang, ZHAO Rui-song, ZHU Jun-fei, ZHU Wen-xuan, JIN Jie-q, ZHANG Ye*

### News and Announcements

(35)(40)(58)(74)(96)(101)

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery (CJOMS) (ISSN 1672-3244), an official journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, Chinese Stomatological Association (CSA), is designed to present the latest basic scientific and clinical findings of Oral and Maxillofacial Surgery in China. It is published bimonthly by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. Copyright © 2023 by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. All rights reserved. No contents are allowed to be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, for any purpose, without the written permission from the publisher.

All manuscripts are peer reviewed by two or three independent expert reviewers. **This journal is indexed and abstracted by Chemical Abstracts (CA), EBSCO Dentistry & Oral Sciences Source, Chinese Key Scientific and Technologic Journals, Chinese Academic Journals-CD (CAJ-CD) and SWIC.**

This Journal is printed on acid-free paper.

The information presented in the papers and the opinions expressed therein are those of the individual authors and not necessarily reflect the views of the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. The publisher assumes no liability for any materials published in the journal. All statements are the responsibilities of the authors, particularly the corresponding author(s).

Dentech China  
2023

www.dentech.com.cn

# 第二十六届 中国国际口腔器材展览会 暨学术研讨会

The 26<sup>th</sup> China International Exhibition & Symposium on  
Dental Equipment, Technology & Products

2023.10.14 - 17 上海世博展览馆



扫码观众登记